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Sociálna komisia 
Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 

 
Zápisnica z 11. rokovania Sociálnej komisie Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja  

zo dňa 12.11.2019 
 

                                                                                                  Košice 13.11.2019 
                                                                                                                           Číslo:2836/2019/OSV- 
Prítomní: podľa priloženej prezenčnej listiny 
 

1. Otvorenie: Zasadnutie sociálnej komisie otvorila jej predsedníčka PhDr. Jana Cibereová. 
 

2. Schválenie programu: PhDr. Jana Cibereová navrhla doplnenie programu soc. komisie o bod č. 
10 – Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o poskytovaní 
dotácií. 

 

 
Uznesenie č. 44: Sociálna komisia schvaľuje doplnenie programu zasadnutia sociálnej komisie 

podľa predloženého návrhu 

Hlasovanie č.1:  Z:13   Zdržal sa:0   P:0 

Uznesenie č. 45: Sociálna komisia schvaľuje program zasadnutia komisie, vrátane schváleného 

doplnenia programu  

Hlasovanie č.2:  Z:13   Zdržal sa:0   P:0 

3. Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky 2020 – 2022 

 

Predsedníčka komisie požiadala vedúceho odboru financií Dipl. – Kfm. Ing. Michala Dema 

o predstavenie materiálu.  

Rozprava k predloženému návrhu rozpočtu: 

JUDr. Hlinka sa zaujímal o úverovú zadlženosť a prognózu na rok 2020. Dipl-Kfm. Ing. Demo: 

Zadlženosť klesá. Ak by dlh z roku 2018 presiahol 50% z bežných príjmov, KSK by muselo prijať 

určité opatrenia. Zadlženosť KSK podľa zákona č. 583/2004 Z.z. o rozpočtových pravidlách 

územnej samosprávy v znení neskorších predpisov by mala byť podľa návrhu v roku 2020 vo 

výške 23,62%. Za posledné 2 roky zadĺženosť kraja klesala.  

 
Uznesenie č. 46: Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK schváliť návrh rozpočtu 
Košického samosprávneho kraja na roky 2020 - 2022 

 
Hlasovanie č.3                 Z: 15                       Zdržal sa:0           P:0 

 
4. Informácia o poskytnutých dotáciách do 3 300 eur v zmysle § 5 ods. 5 Všeobecne záväzného 

nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších 
zmien a doplnkov 
Materiál uviedol vedúci odboru financií Dipl. – Kfm. Ing. Michal Demo. K predloženému 

materiálu neboli vznesené žiadne pripomienky. 
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Uznesenie č. 47: Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK zobrať na vedomie informáciu 
o poskytnutých dotáciách do 3 300 eur v zmysle § 5 ods. 5 Všeobecne záväzného nariadenia 
Košického samosprávneho kraja č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien 
a doplnkov 
 
Hlasovanie č.4:  Z:16   Zdržal sa:0   P:0 

5. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení 
Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 18/2012 o poskytnutí 
finančných prostriedkov na mzdy a prevádzku základným umeleckým školám, jazykovým 
školám a školským zariadeniam v znení neskorších predpisov  
Materiál uviedol Ing. Eperješi – vedúci referátu ekonomických činností. K predloženému 
materiálu neboli vznesené žiadne pripomienky. 

 
Uznesenie č.48: Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK schváliť  Návrh Všeobecne 
záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení Všeobecne záväzné 
nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 18/2012 o poskytnutí finančných prostriedkov na 
mzdy a prevádzku základným umeleckým školám, jazykovým školám a školským zariadeniam 
v znení neskorších predpisov podľa predloženého návrhu 
 

Hlasovanie č.5:  Z:17   Zdržal sa:0   P:0 

 
6. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o výške úhrady za 

sociálnu službu, o spôsobe jej určenia a platenia v zariadeniach sociálnych služieb 
v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja 
 
Materiál uviedla vedúca sociálnych vecí Mgr. Zuzana Nemcová.  
 

Uznesenie č. 49: Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK schváliť Návrh Všeobecne 
záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o výške úhrady za sociálnu službu, 
o spôsobe jej určenia a platenia v zariadeniach sociálnych služieb v zriaďovateľskej pôsobnosti 
Košického samosprávneho kraja podľa predloženého návrhu 
 
 

Hlasovanie č.6:  Z:17   Zdržal sa:0   P:0 

7. Založenie sociálneho podniku Košického samosprávneho kraja 
 
Materiál predstavila Ing. Veresová – vedúca referátu pre integráciu sociálne vylúčených 
komunít. V rozprave vystúpila Mgr. Šeďová, ktorá poukázala na výhody založenia sociálneho 
podniku, ktorý bude slúžiť všetkým občanom Košického samosprávneho kraja. Pána Ing. 
Korpesia zaujímalo vytvorenie dozornej rady. Sociálny podnik bude mať právnu formu s.r.o.  
Dozorná rada bude jeho kontrolným orgánom a bude pozostávať z troch členov, z ktorých jeden 
bude navrhnutý predsedom KSK a dvaja Zastupiteľstvom KSK. Na konateľa spoločnosti bude 
vypísané výberové konanie. 
JUDr. Hlinka: O aké prepojenie pôjde medzi soc. podnikom a obcami? Soc. podnik bude vo 
vlastníctve KSK, obciam sa v prípade pomoci poskytne poradenstvo pri zakladaní obecných 
sociálnych podnikov. 
MUDr. Farkaš: Ako získa soc. podnik zamestnancov?  Partnermi sociálneho podniku budú 
stredné odborné školy: SOŠ Technická Košice a SOČ Kráľovský Chlmec. Pôjde o absolventov 
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týchto škôl, ktorí sú najviac zraniteľní. Vedenie škôl odporučí sociálnemu podniku vhodných 
kandidátov na zamestnanie. 
Mgr. Šeďová uzavrela diskusiu s tým, že na školách nie je realizované duálne vzdelávanie 
a preto absolventi škôl nie sú pripravení pre prax.  

 
Uznesenie č. 50: Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK schváliť založenie sociálneho 
podniku Košického samosprávneho kraja podľa predloženého návrhu 
 
Hlasovanie č.7:  Z:17   Zdržal sa:0   P:0 

8. Založenie Nadácie KSK  
Materiál predstavila vedúca odboru sociálnych vecí Mgr. Nemcová. V diskusii k predloženému 
návrhu odznelo:  
PhDr. Cibereová: Čo viedlo Úrad KSK k tomu, aby došlo k založeniu nadácie? Vklad KSK vo výške 
20 000€ je jednorazový? Mgr. Nemcová: V sociálnej oblasti sa každodenne stretávame s 
jednotlivcami a rodinami, ktorí sa často krát bez vlastného zavinenia ocitli vo veľmi neľahkých 
životných situáciách a ich žiadosťami o poskytnutie finančnej pomoci. Takouto pomocou kraj 
doteraz nedisponoval. Vklad vo výške 20 000€ zo strany KSK je jednorazový. Nadácie bude 
získavať finančné prostriedky z darov, grantov, príspevkov od právnických a fyzických osôb. 
Plánujú sa organizovať verejné zbierky, benefičné koncerty, plesy, športové akcie. Počíta sa 
s tým, že nadácia bude schopná samofinancovania.  
MUDr. Farkaš: Koľko krajov disponuje nadáciou ? Nedôjde k zaťaženosti zamestnancov KSK? 
Mgr. Nemcová odpovedala, že v prešovskom a žilinskom samosprávnom kraji už nadácie 
fungujú,  chod nadácie vyžaduje cca 1 celý pracovný úväzok, čo je možné zabezpečiť 
pracovníkmi odboru sociálnych vecí.  

 
Uznesenie č.51: Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK schváliť založenie Nadácie KSK 
podľa predloženého návrhu 

 
Hlasovanie č.8:  Z:15   Zdržal sa:2   P:0 

9. Vyhodnotenie Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho kraja 
za rok 2018 
Materiál uviedol Mgr. Ing. Malatinec, PhD. 

 
Uznesenie č.52: Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK zobrať na vedomie 
vyhodnotenie Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho kraja 
za rok 2018 podľa predloženého návrhu 
 
Hlasovanie č.9:  Z:16   Zdržal sa:0   P:0 

10. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o poskytovaní dotácií 
 
O Návrhu Všeobecne záväzného nariadenia informoval Ing. Jozef Šuľak z Agentúry na podporu 
regionálneho rozvoja. Schvaľovanie dotácií už nebude v kompetencii Zastupiteľstva, ale 
dotačnej komisie. Dotačná komisia bude mať z každého volebného obvodu 1 člena, na čele 
dotačnej komisie bude stáť predseda. Dotačná komisia bude mať 13 členov.  Zastupiteľstvo KSK 
schváli objem finančných prostriedkov na poskytnutie dotácií na nasledovný rok, následne 
dotačná komisia schváli balík výzvy. Projekty vo svojom volebnom obvode hodnotia poslanci. 
Dotačná komisia rozhodne o schválení resp. neschválení žiadosti o dotáciu.  
Pán Gejza Sačko pripomienkoval návrh s tým, že pôvodne mal návrh kopírovať systém dotácií 
PSK, kde každý poslanec má svoj budget na prerozdeľovanie vo výške 7 000 €/rok. 
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Uznesenie č.53: Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK schváliť Návrh Všeobecne 
záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o poskytovaní dotácií 
 

Hlasovanie č.10:  Z:10   Zdržal sa:0   P:6 

11. Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 
2020 

 
Uznesenie č.54: Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK schváliť materiál podľa 
predloženého návrhu 

 
Hlasovanie č.11:  Z:16   Zdržal sa:0   P:0 

12. Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2020 
 

Uznesenie č.55: Sociálna komisia schvaľuje plán úloh komisie a zároveň komisia odporúča 
Zastupiteľstvu KSK predložený materiál prerokovať a schváliť 

 
Hlasovanie č.12:  Z:16   Zdržal sa:0   P:0 

13. Vyhlásenie výzvy na vytvorenie siete špecializovaných sociálnych poradcov v Košickom kraji na 
r. 2020 - 2022 
Ústnu informáciu o vyhlásení výzvy poskytla Mgr. Zuzana Nemcová. 

 
Uznesenie č.56: Sociálna komisia berie na vedomie vyhlásenie výzvy na vytvorenie siete 
špecializovaných sociálnych poradcov v Košickom kraji na r. 2020 – 2022 

 
Hlasovanie č.13:  Z:15   Zdržal sa:0   P:0 

14. Podnet na prešetrenie zaobchádzania s prijímateľmi sociálnych služieb v DSS SČK v Košiciach 
RNDr. Smrčo navrhol zaradiť podnet do programu sociálnej komisie aj napriek tomu, že DSS 
SČK je neverejným poskytovateľom a nepatrí do pôsobnosti KSK. Podnet bol adresovaný na 
pána predsedu a Úrad KSK. JUDr. Fedorková – vedúca kontrolnej skupiny v DSS SČK  
prítomných informovala o výsledkoch kontroly . Kontrola bola zameraná na organizačnú 
štruktúru a jej náležitosti, priestorové podmienky, používanie telesných a netelesných 
obmedzení. Kontrolou boli zistené viaceré nedostatky: Zamestnanci nemali prijať žiadne 
fixačné prostriedky od matky prijímateľa, zariadenie nezamestnáva upratovačku – upratovanie 
vykonávajú pracovníčky v pracovnej dobe za prítomnosti prijímateľov, zariadenie nevedie 
register telesných a netelesných obmedzení.  Boli uložené opatrenia na odstránenie 
nedostatkov.  
 
Sociálna komisia berie na vedomie podnet na prešetrenie zaobchádzania s prijímateľmi 
sociálnych služieb v DSS SČK v Košiciach 

 
Hlasovanie č.14:  Z:10   Zdržal sa:0  P:0 

Komisia bola neuznášaniaschopná. 

15. Rôzne: RNDr. Smrčo informoval, že podá písomný návrh na zrieknutie sa členstva v sociálnej 
komisii. 
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16. Záver: PhDr. Jana Cibereová poďakovala prítomným za účasť a uzavrela zasadnutie Sociálnej 
komisie Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja. 

 
         Zapísala: 12.11.2019 
         Mgr. Monika Bérešová                                                   
 
 
     Mgr.  Zuzana Nemcová                                                                                PhDr. Jana Cibereová 
        Tajomníčka komisie                 Predsedníčka komisie 
                                                                                                 
 


